

Bestyrelsesmøde solhjem 17. februar 2025

Deltagere: Kim, Joachim, Erik, Elna, Hanne, Jørgen, Jørgen, Karen, Martin

1. Elna og Martin
2. Referat godkendt – Elna har talt med Vendia Kaffe. Han vil forsøge at tage sække ind ved kælderdoor, eller at få sækkene ind af kældervinduet. Det vil være skønt at undgå slid på gulvet.
3. Regnskab ved kim. Ny bimåler i UH. Vi afventer om der kommer overraskelser.
4. **Brandsyn** – alle møbler fjernes på gangene. UH fjerner telte i kælderen. Vinyler fjernes i opgang. Vægge omkring dør til UH udskiftes til fermacell, så den er brandsikker. Dør hos UH skal evt mures op. **Renovation** – Jørgen har talt med renovationsfirma 327 kr. pr. tømning (770 l.) Container som buffer bestilles af Jørgen. Placering finder vi og sortering aftaler vi når den står her. Evt. køkkenaffald i en af de små containere. **Fliser og klinker** - ved både bag og fordør skal efterses og evt. skiftes. De Grå Mænd eller en murer? Vi må se hvad der kan lade sig gøre. Martin kontakter Trond eller Dennis U. **Rengøring** – UH synes det er lidt træls, at blive peget fingre af, omkring rengøring af toiletter ol. Der vil være spåner, og de støvsuger jævnlgt, men aktivitetsniveauet i UH gør, at det er svært helt at undgå svineri. Forslag er, at der sættes skilt op, med udlejninger i weekenderne, så der kan være ekstra fokus. **Snerydning** – Pedelfunktion? Hvordan sikrer vi os at der er styr på det, specifikt trappen, og især i forhold til udlejning. Hanne ringer og hører Jørgen Hvims.
5. SSS har fået fint afsæt ind i 2025. der var ikke events i december og januar, da det ikke var realistisk med mange gæster i julemåneden og lige efter nytår. Til gengæld blev der afholdt julefrokost 25. januar, for hjælpere og musikere, som har været med i 2024. det blev en god dag, med sponseret mad fra Jesper og Mogens i Pølseriet. Der blev jammet på scenen, af de 30 fremmødte musikere...rigtig hyggeligt. De seneste 2 weekender har der været events, først fredag den 7. februar og efterfølgende lørdag den 15. den første blev en billetsucces, med totalt udsolgt, og hjemsendelse af 5 gæster, som vi ikke havde plads til. En helt fantastisk aften med suveræne Irsk Kaffe, som lavede en unik irsk og folkelig stemning i klubben. Den 15. blev der budt indenfor til koncert med Karlsson & The Poor Boys. Der var Creedencestemning i Bjergby, da de purunge gutter fra Frederikshavn gav prøver på deres talent. Publikum var målløse over, hvordan de unge fyre kunne gengive datidens rock, så autentisk. Næsten udsolgt og total feststemning...og ja, så skrabte vi 3837,50 kr. ind til drengene i drikkepenge! De 2 events gav 55 nye medlemmer til Solhjem. SSS vil gerne være med til en dialog omkring fremtidens tilknytning til Aktivitetshuset. SSS vil rigtig gerne være en gren i husets aktivitetstræ, og dermed også en del af regnskabet i Aktivitetshuset. Sss og bestyrelsen må finde en model for dette. Frivillighedsfesten var besøgt af 36. Maden var god og der var nok. Elna og Karen stod for maden. Det var en god eftermiddag. Der tales om evt. sammenlæg af sss fest og frivillighedsfest. Der påpeges dog, at det vil være svært at være flere til nogen af arr.
6. Landsbyrådet kommer her til møde onsdag 2. april. Der skal være rundvisning i huset. Elna finder ud af hvem der hjælper med fremvisning. Der forventes et lettere traktement.
7. Generalforsamling. Kirsten Isabella foreslås til bestyrelsens suppleantspost. Alle genopstiller. Pølse-Ostebord er besluttet. Hanne bager 100 boller.
8. Ansøgning fra Ældresagen. Bestyrelsen er enige om at køre efter den oprindelige ide på 1-salen. Der sendes svar fra bestyrelsen til Ældresagen.

9. Projekt "Gammel Bjergby". Ved Kim. Møde med menighedsrådet foreslås. Evt. kunne vi tage snak med Tommy Iversen, formand for menighedsrådet. Elna kontakter Joachim nævner, at det er et projekt som kommune og LAG pt. gerne støtter.
10. Nordea har pulje til forsamlingshus, deadline udgangen af marts. Ved Kim. Skal vi søge, til det store projekt.? Skal vi søge til mindre projekt som kan bruges til at male tag, skifte tagrender og reparere nordvendte tagvinduer, samt isolering af det brugte loftsrum. Der skal i dette tilfælde lave ny ansøgning til Nord energi, som kan godkendes eller ej. Kim taler med Per Poulsen Nord Energi. De grå mænd kunne evt. lave iso, da det er indendørs. Måske kan der søges hjem til elevator, udvidelse af Musikrum osv. Der kan evt søges midler fra nordea til supplement.
11. Joachim fortæller om det evt. Solcelleparkanlæg ved motorvejen. Der har været møde i Uggerby, omkring de projekter der er på tapetet i området. Der vil komme penge i en grøn pulje fra de projekter , som kommer til at stå færdige. Her snakker vi betydelige millionsummer, som kan søges til etablering af almennyttige projekter i nærområdet. Derudover vil der være mulighed for at få midler, direkte fra opstilleren, som er en slags kompensationspenge, for svie og smerte. Her skal man være skarp på at få lavet det bedste og bredeste fælles forhandlingsudspil, hvis et anlæg bliver etableret i nærområdet. Martin er udpeget til at skabe kontakt til opstiller, som imidlertid er mere tvivlsom, omkring hans projekt. Nye regler, som øger opstillingsudgiften betragteligt, sammenholdt med frafald af mulig investor, gør at han ikke er så sikker på projektet mere. Der er også projekter i gang ved Bindslev og mellem Aabyen og mygdal, hvor vi evt. kunne få del i den grønne pulje.
Nyt møde-konstituering. mandag 24 marts, kl. 19.00 er valgt